

# **Practical Experience in the Fields of Education, Leadership and Consulting**

Prof. Dr. habil. Joachim Bröcher  
Europa-Universität Flensburg  
Flensburg, Germany

Last update: February 15, 2025

## **Praktische Erfahrung in den Bereichen Pädagogik, Führung und Beratung**

1. Förderung von Kindern und Jugendlichen mit hoher Lernmotivation, hoher Begabung oder hoher Intelligenz in internationalen Sommercamps, in Michigan, USA und Nordrhein-Westfalen (1984-1987).
2. Förderung von jungen Menschen mit und ohne Handicap in inklusiven europäischen, speziell deutsch-polnisch-französisch Sommerworkshops und erlebnispädagogischen Projekten, in Hessen, Nordrhein-Westfalen, Rheinland-Pfalz und Bayern (1983-1988).
3. Pädagogisch aktiv als Vater zweier Söhne, geboren 1989 und 1993.
4. Tätigkeit als Referendar, Lehrer, Konrektor und Schulleiter an Förderschulen, emotionale und soziale Entwicklung und/oder Lernen, auch im Kontext Inklusion an Grund- und Hauptschulen in Nordrhein-Westfalen (1989-2008).
5. Tätigkeit als Trainer, Prozessbegleiter und Weiterbildner für Lehrkräfte und Angehörige anderer pädagogischer und sozialer Berufe sowie Schulkollegien in Nordrhein-Westfalen (1989-2012) und als Prozessbegleiter in ausgewählten Schulen bis in die Gegenwart (Schwerpunkte in München und Hamburg); Ausbildung zum Coach bei Coatrain Hamburg (2004).

6. Lehrtätigkeit an Universitäten, parallel zur Tätigkeit an den Schulen, in Köln, Gießen, Halle, Hamburg und München, als Privatdozent, Lehrbeauftragter und Vertretungsprofessor (1988-2008) und hauptberuflich als Professor, Visiting Scholar und Universitätsprofessor, in Magdeburg-Stendal, Boston und Flensburg (2008 bis in die Gegenwart); 2008-2012 Aufbau und Gestaltung von transatlantischen Hochschulpartnerschaften mit Wheelock College Boston, University of South Carolina at Spartanburg und Lenoir-Rhyne University Hickory, North Carolina; aktuell deutsch-polnische Wissenschaftskooperationen.

### **Practical Experience in the Fields of Education, Leadership and Consulting**

1. Promotion of children and young people with high learning motivation, high aptitude or high intelligence in international summer camps, in Michigan, USA and North Rhine-Westphalia (1984-1987).
2. Support of young people with and without disabilities in inclusive European, especially German-Polish-French-Hungarian summer workshops and experiential education projects in Hesse, North Rhine-Westphalia, Rhineland-Palatinate and Bavaria (1983-1988).
3. Pedagogically active as father of two sons, born 1989 and 1993.
4. Worked as a trainee teacher, teacher, vice principal and principal at special schools, with focus emotional and social development and/or learning, also in the context of inclusion at primary and secondary schools in North Rhine-Westphalia (1989-2008).
5. Work as a trainer, process facilitator and trainer for teachers and members of other educational and social professions as well as school colleges in North Rhine-Westphalia (1989-2012) and as a process facilitator in selected schools to the present day (focus on schools in Munich and Hamburg); Training as a coach with Coatrain Hamburg (2004).
6. Teaching at universities, parallel to his work at schools, in Cologne, Giessen, Halle, Hamburg and Munich, as a private lecturer, lecturer and deputy professor (1988-2008) and full-time as a professor, visiting scholar and university professor in Magdeburg-Stendal, Boston and Flensburg (2008 to the present); 2008-2012 Development and organization of transatlantic university partnerships with Wheelock College Boston (Boston University), University of South Carolina at Spartanburg and Lenoir-Rhyne University Hickory, North Carolina; currently German-Polish scientific cooperations.